

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX TRAVAIL PATRIE

MINISTERE DE LA DECENTRALISATION
ET DU DEVELOPPEMENT LOCAL

REGION DU SUD OUEST

DEPARTEMENT DU NDIAN

COMMUNE DU DIKOME BALUE



REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE WORK FATHERLAND

MINISTRY OF DECENTRALIZATION AND
LOCAL DEVELOPMENT

SOUTH WEST REGION

NDIAN DIVISION

DIKOME BALUE COUNCIL

TENDER NOTICE

Open National Invitation to Tender No. **06**/ONIT/DBC/DBC-ITB/2025 OF **23.03**/2025
FOR THE SUPPLY OF TEA PROCESSING MACHINES TO DIKOME BALUE CASH AND FOOD
CROP FARMERS' COOPERATIVE SOCIETY (DIBCAFOF-COOP) AT DIKOME BALUE
Funding: Public Investment Budget 2025

1. Subject of the invitation to tender:

Within the framework of the 2025 Public Investment Budget, the Mayor of Dikome Balue Council on behalf of the Minister of Decentralization and local development hereby launches an Open National Invitation to Tender by emergency procedure **FOR THE SUPPLY OF TEA PROCESSING MACHINES TO DIKOME BALUE CASH AND FOOD CROP FARMERS' COOPERATIVE SOCIETY (DIBCAFOF-COOP) AT DIKOME BALUE**

2. Nature of services

The works comprise the outcome of the preliminary studies carried out and the detailed information provided in the technical specifications.

3. Execution deadline

The maximum deadline provided by the Project Owner or Delegated Contracting Authority for the execution of the works forming the subject of this invitation to tender is three (03) months.

4. Estimated cost

The estimated cost after preliminary studies is 15 000 000 FRF.

5. Participation and origin

Participation is open to duly legalized Cameroonian enterprises that fulfill the requirements of this invitation to tender.

6. Financing

Services which form the subject of this invitation to tender shall be funded by the

Public Investment Budget of the 2025 financial year budgetary head: **59 27 100 02 641913 464211 821**

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance and whose list is found in document No. 12 of the Tender File, of an amount of **300 000 CFAF** and valid for thirty (30) days beyond the date of validity of bids

8. Consultation of tender file:

The file may be consulted during working hours at the Secretariat of the Mayor of Dikome Balue Council as soon as this notice is published.

9. Acquisition of tender file:

The file may be obtained from the secretariat of the Mayor of Dikome Balue Council as soon as this notice is published upon presentation of a treasury receipt attesting to the payment of a non-refundable fee of **25.000 FCFA**, payable at the Dikome Balue Council Treasury.

10. Submission of bids:

Each bid drafted in English or French in seven (07) copies including the original and six (06) copies marked as such, should reach the secretariat of the Mayor of Dikome Council not later than **27.03**/2025 at 10am and should carry the inscription:

Open National Invitation to Tender
N° **06**/ONIT/DBC/DBC-ITB/2025

Of **23.03**/2025 The supply is: **FOR THE SUPPLY OF TEA PROCESSING**

**MACHINES TO DIKOME BALUE CASH
AND FOOD CROP FARMERS'
COOPERATIVE SOCIETY (DIBCAFOF-
COOP) AT DIKOME BALUE**

**"To be opened only during the Bid - opening
session**

11. Admissibility of bids

Under pain of being rejected, only originals or certified true copies from the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officers, Divisional Officers, etc.) of the documents required must imperatively be produced in accordance with the special conditions of the Invitation to tender. They must not be older than three (03) months.

Any bid not in conformity with the prescriptions of this notice and tender file shall be declared inadmissible. Especially the absence of a bid bond issued by an approved bank by the Ministry in charge of Finance or the non-respect of the models of the Tender File documents shall lead to outright rejection of the bid without appeal.

12. Opening of bids:

The bids shall be opened in a single (01) phase on the 27.03/2025 at 11am local time by the Tenders Board of the Contracting Authority in the Conference Hall of Dikome Balue Council. Only bidders may attend or their duly accredited representatives with Power of Attorney.

13. Evaluation criteria

i. Main Eliminary Criteria

A bid shall be rejected if:

- It lacks bid bond;
- The technical score is less than the minimum required;
- It has any fake or forged document;
- It lacks any quantified unit price;
- It carries any false information.
- It does not respect the model documents

Copies:

- SDO/NDIAN
- DDMINMAP/NDIAN
- ARMP(for publication and archives)
- Chairperson of TB (for information)
- Notice board.

ii. Main Qualification criteria

The criteria for qualification of candidates should be on the following:

- ❖ Access to credit or other financial sources (7.5 million francs at least) Yes / No
- ❖ References of similar jobs; Yes / No
- ❖ Availability of material and essential equipment Yes / No
- ❖ Experience of supervisory staff Yes / NO
- ❖ Methodology Yes/No
- ❖ Turnover as in business license above or equal to 7.5 million francs CFA; Yes/No
- ❖ Qualified personnel relevant to the job. Yes/No

Non-respect of two (02) of the above criteria shall entail rejection of the bid.

14. Award

The Contracting Authority shall award the contract to the bidder whose bid was judged essentially in conformity with the Tender File and who has the required technical and financial capacities to execute the contract satisfactorily and whose bid was evaluated as the lowest by including, where necessary, proposed rebates

15. Validity of bids

Bidders will remain committed to their bids for ninety (90) days from the deadline set for the submission of tenders

16. Complementary information

Complementary technical information may be obtained from the Secretariat of the Mayor of Dikome Balue Council

from Monday to Friday between 7.30am and 3.30pm.Tel: 672 482 202 / 677 96 59 00

Done at Dikome Balue, the 03/03/2025.
**The Mayor of Dikome Balue Council
(Contracting Authority)**



AVIS D'APPEL D'OFFRES

N°06/AONO/ DBC/CIPM/2025 DU 03/03/2025 POUR L'ACQUISITION DE MACHINES DE TRAITEMENT DU HEAN PROFIT DE LA SOCIETY (DIBCAFOF-COOP) ET DIKOME BALUE (PROCEDURE D'URGENCE)

1- OBJET DE L'APPEL D'OFFRES:

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Public pour l'exercice 2025, le Maire de la commune de Dikome Balue, Autorité Contractante, lance un Appel d'Offres National Ouvert en procédure d'urgence **POUR L'ACQUISITION DE MACHINES DE TRAITEMENT DU THEAN PROFIT DE LA SOCIETY (DIBCAFOF-COOP) ET DIKOME BALUE**

2- CONSISTANCE DES TRAVAUX :

Les travaux à exécuter sont définis dans le descriptif des travaux joint au dossier de consultation

3- FINANCEMENT :

Le financement des prestations objets du présent Appel d'Offres est assuré par le Budget d'Investissement Public de la République du Cameroun, exercice 2025 ; imputation budgétaire :

59 27 100 02 641913 464211 821

4- PARTICIPATION ET ORIGINE:

Le présent Appel d'Offres est ouvert à toutes les Entreprises de Travaux Publics de droit Camerounais, justifiant des capacités technique, financière et juridique, leur permettant de réaliser les prestations objet du présent Appel d'Offres.

5-COUT PREVISIONNEL :

Le cout prévisionnel de l'opération a l'issue des études préliminaires de **15 000 000frs CFAF**

6- CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES :

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables dans les locaux abritant la Commune de Dikome Balue, dès publication du présent avis.

7- ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu dès publication du présent avis, à la secrétariat de le maire de la commune de Dikome Balue, contre présentation d'une quittance de versement au trésor public d'une somme non remboursable de vingt-cinq mille (25 000) francs CFA, délivrée par la Recette des Finances de la commune de Dikome Balue, représentant les frais d'achat du dossier.

8- REMISE DES OFFRES :

Les offres rédigées en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont l'original et six (06) copies marqués comme tels devront parvenir à la secrétariat de le maire de la commune de Dikome Balue, au plus tard le **27/03/2025** à 10 heures et devront porter la mention :

N°06/AONO/ DBC/CIPM/2025 DU 03/03/2025 POUR L'ACQUISITION DE MACHINES DE TRAITEMENT DU HEAN PROFIT DE LA SOCIETY (DIBCAFOF-COOP) ET DIKOME BALUE (PROCEDURE D'URGENCE)

« À n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

9- RECEVABILITE DES OFFRES

Les offres devront être accompagnées d'un cautionnement provisoire (garantie de soumission) établi selon le modèle dans le DAO par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministère en charge des Finances et dont le montant est de trois- cent mille (300 000) FCFA. L'absence du cautionnement provisoire ou sa non-conformité au modèle joint dans le DAO entraîne à l'ouverture le rejet systématique de l'offre. Le cautionnement provisoire sera valide pour trente (30) jours au-delà de la validité des offres des soumissionnaires.

Dans le cas où le soumissionnaire est attributaire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré dès signature de la lettre-commande.

Sous peine de rejet, seuls les originaux ou les copies certifiées par les services émetteurs ou les Autorités Administratives (Préfets ou Sous-Préfets) des pièces administratives exigées seront présentées.

10- OUVERTURES DES PLIS :

Elle sera effectuée le **27/03/2025** à 11 heures à la commune de Dikome Balue dans une salle apprêtée à cet effet par la Commission interne de la Passation des Marchés de la commune de Dikome Balue.

Les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture des plis ou se faire représenter par une personne ayant une parfaite connaissance de leur DAO et disposant d'un document attestant de sa capacité de représentation.

11- DELAI D'EXECUTION :

Le délai d'exécution prévu par l'Autorité Contractante pour la réalisation des travaux est de trois (03) mois à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de commencer les travaux.

12- PRINCIPAUX CRITÈRES ÉLIMINATOIRES:

- L'absence du cautionnement provisoire;
- Faux documents ou documents falsifiés ;
- Fausse déclaration ;
- Absence d'un prix unitaire quantifié;
- Note technique inférieure au seuil requis ;
- Non- respect de pièces modèles ;

13- PRINCIPAUX CRITERES DE QUALIFICATION :

Les critères essentiels seront les suivants :

1. L'accès à une ligne de crédit ou autres ressources financières (7.5 millions FCFA minimum)
2. Les références de l'Entreprise ;
3. La disponibilité du matériel et des équipements essentiels ;
4. L'expérience du personnel d'encadrement ;
5. La méthodologie
6. Chiffre d'affaires d'au moins 7.5 millions FCFA
7. Personnel qualifié approprié

Le non-respect de deux (02) critères entraînera l'élimination de l'offre.

14- DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant une durée de quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

15- RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus au secrétariat de le Maire de la commune de Dikome Balue, aux heures ouvrables de 7h30 à 15h30, Tel 672 482 202 / 677 96 59 00

::

Fait à Dikome Balue, le 08/03/2025.

LE MAIRE

(AUTORITE CONTRACTANTE)

Ampliations:

- PREFET - NDIAN
- ARMP/BUEA
- DD/MINMAP/NDIAN
- P/CIPM/DIKOME BALUE
- CHRONO/ARCHIVES
- AFFICHAGE

